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Komisji Kultury Fizycznej, Sportu i Turystyki (nr 8)
23 stycznia 2020 r.
Komisja Kultury Fizycznej, Sportu i Turystyki, obradująca pod przewodnictwem 
posła Marka Matuszewskiego (PiS), zastępcy przewodniczącego Komisji, roz-
patrzyła:

– sprawozdanie z realizacji przedsięwzięć Euro 2012 (styczeń–grudzień 
2017 r.) (druk nr 77);
– sprawozdanie z realizacji przedsięwzięć Euro 2012 (styczeń–grudzień 
2018 r.) (druk nr 78).

W posiedzeniu udział wzięła: Anna Krupka sekretarz stanu w Ministerstwie Sportu wraz ze współ-
pracownikami.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Krzysztof Majer, Mariusz Pawełczyk  
– z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych.

Przewodniczący poseł Marek Matuszewski (PiS):
Otwieram posiedzenie Komisji Kultury Fizycznej, Sportu i Turystyki. Stwierdzam kworum. 
Witam państwa. Witam panią minister Annę Krupkę wraz z osobami towarzyszącymi 

oraz inne osoby uczestniczące w posiedzeniu Komisji. Szczególnie witam panie i panów 
posłów. 
Informuję, że porządek dzienny został państwu dostarczony. Czy są uwagi do porządku 

obrad? Nie słyszę. Wobec tego uznaję go za przyjęty. Przystępujemy do jego realizacji.
Punkt pierwszy obrad to rozpatrzenie sprawozdania z realizacji przedsięwzięć Euro 

2012 (styczeń–grudzień 2017 r.) z druku nr 77. Wysoka Komisjo, do przewodniczącego 
Komisji wpłynęło pismo od pani marszałek Sejmu: „Po zasięgnięciu opinii prezydium 
Sejmu kieruję w dniu 19 grudnia 2019 roku rządowy dokument: Sprawozdanie z realiza-
cji przedsięwzięć Euro 2012 (styczeń–grudzień 2017 r.) z druku nr 77 do Komisji Kultury 
Fizycznej, Sportu i Turystyki w celu rozpatrzenia”. 
W związku z tym proszę panią minister o zabranie głosu i przedstawienie sprawozdania.

Sekretarz stanu w Ministerstwie Sportu Anna Krupka:
Szanowny panie przewodniczący, Wysoka Komisjo, zgodnie z art. 6 pkt 2 ustawy z dnia 
7 września 2007 roku o przygotowaniu finałowego turnieju Mistrzostw Europy w Piłce 
Nożnej UEFA Euro 2012 minister sportu przedstawia Sejmowi sprawozdanie z realizacji 
przedsięwzięć Euro 2012 za rok 2017 i 2018. 

Przewodniczący poseł Marek Matuszewski (PiS):
Proszę o umożliwienie pani minister wypowiedzi.

Sekretarz stanu w MS Anna Krupka:
Sprawozdanie z realizacji przedsięwzięć Euro 2012 za rok 2017 zostało przedstawione 
Sejmowi w dniu 23 marca 2018 roku, a sprawozdanie za rok 2018 zostało przedstawione 
19 marca 2019 roku. Sprawozdanie za 2017 rok obejmuje swoim zakresem realizację 
trzech przedsięwzięć Euro 2012, według stanu na dzień 31 grudnia 2017 i zawiera szcze-
gółowe informacje na temat ich realizacji za okres od stycznia do grudnia 2017 roku. 
W 2017 zakończyła się realizacja przedsięwzięcia Euro 2012 z obszaru stadionów,  

tj.  przebudowa  Stadionu  Śląskiego.  Stadion  Śląski  uzyskał  pozwolenie  w lipcu  
2017 roku. Pozostałe przedsięwzięcia realizowane w 2017 roku to: rozbudowa Portu 
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Lotniczego Gdynia-Kosakowo oraz rozbudowa systemu zasilania elektroenergetycznego 
aglomeracji trójmiejskiej. Inwestycje te w dalszym ciągu były realizowane i nie zakoń-
czyły się w roku 2017.
Jeśli mówimy o sprawozdaniu za 2018 rok, obejmuje ono swoim zakresem realizację 

dwóch przedsięwzięć Euro 2012, czyli rozbudowę Portu Lotniczego Gdynia-Kosakowo 
oraz  rozbudowę  systemu  zasilania  elektroenergetycznego  aglomeracji  trójmiejskiej. 
Inwestycje te w dalszym ciągu były realizowane i nie zakończyły się w 2018 roku. 
Sprawozdanie  zawiera  szczegółowe  informacje  na temat  ich  realizacji  za okres 

od stycznia do grudnia 2018 roku. Dziękuję bardzo.

Przewodniczący poseł Marek Matuszewski (PiS):
Dziękuje bardzo, pani minister. 
Otwieram dyskusję w tym punkcie. Czy  są jakieś uwagi  lub pytania? Nie  słyszę. 

Zamykam dyskusję. 
Przepraszam bardzo, pan przewodniczący Tomaszewski. Proszę uprzejmie.

Poseł Tadeusz Tomaszewski (Lewica):
Panie przewodniczący, pani minister, Wysoka Komisjo, czekałem do końca, może ktoś 
inny z państwa chciałby zabrać głos. Korzystając z obecności pani minister, mam pyta-
nie, nie bezpośrednio do tych dwóch druków, ale dotyczące Euro 2012, to znaczy Sta-
dionu PGE Narodowy. Chciałem zapytać, na jakim etapie formalnie jest przekazanie 
władztwa nad spółką operatorem stadionu do ministra aktywów państwowych. Wczo-
raj, gdy rozważaliśmy zmianę ustawy o działach administracji rządowej, w wykazie tych 
spółek, które przejął minister aktywów państwowych, znajdowała się spółka operator 
Stadionu Narodowego. Wynika z tego projektu ustawy, że swoich przedstawicieli do rady 
nadzorczej tejże spółki będzie desygnował minister aktywów państwowych oraz minister 
sportu. 
Przy okazji przekazywania władztwa chciałbym gorąco prosić o to, abyśmy w tym 

roku  zechcieli  uregulować  kwestię  dotyczącą  ubezpieczenia  stadionu  oraz  podatku 
od nieruchomości. Nie może być tak, że spółka, która zarządza stadionem, nie ponosi 
rzeczywistych kosztów. Wyobraźcie sobie państwo, że nie płacicie podatku od nierucho-
mości za własną nieruchomość domową albo kto inny ją ubezpiecza, a kto inny płaci 
podatek. To jest w naszym budżecie, w części 25 – Kultura fizyczna, pozostałe wydatki. 
To niemal 6500 tys. zł podatku od nieruchomości i 700 tys. zł, jeśli chodzi o ubezpiecze-
nie. Ponosimy 7 mln zł kosztów. Mam uprzejmą prośbę, aby w związku z nową sytuacją 
prawną postarać się to uregulować i wyprowadzić te koszty z naszego budżetu do pod-
miotu, który  tym zarządza  i jest podmiotem komercyjnym – do spółki  zarządzającej 
PGE Narodowy. Ona powinna ponosić koszty związane z ubezpieczeniem stadionu, jak 
i podatkiem od nieruchomości. Dziękuję.

Przewodniczący poseł Marek Matuszewski (PiS):
Dziękuję. 
Czy pani minister zechce odpowiedzieć?

Sekretarz stanu w MS Anna Krupka:
Szanowny panie przewodniczący, Wysoka Komisjo, uprawnienia wspólnika wykonuje 
w chwili obecnej Ministerstwo Aktywów Państwowych. Natomiast podatek i ubezpiecze-
nie są związane z posiadanymi przez nas gruntami. Trwają obecnie rozmowy na temat 
tego, aby sprawy były tak jak wcześniej, aby podlegały jednemu ministerstwu. Dziękuję 
bardzo.

Przewodniczący poseł Marek Matuszewski (PiS):
Dziękuję bardzo, pani minister. 
Czy są jeszcze jakieś pytania? Nie słyszę. Zamykam dyskusję w tym punkcie. 
Wobec braku zgłoszeń pragnę odczytać pierwsze sprawozdanie dla druku nr 77: „Spra-

wozdanie Komisji Kultury Fizycznej, Sportu  i Turystyki w sprawie przedstawionego 
przez ministra sportu  i turystyki sprawozdania z realizacji przedsięwzięć Euro 2012 
(styczeń–grudzień 2017 roku) z druku nr 77. Marszałek Sejmu po zasięgnięciu opinii 
Prezydium Sejmu skierował w 19 grudnia 2019 roku powyższe sprawozdanie do Komisji 
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Kultury Fizycznej, Sportu i Turystyki w celu rozpatrzenia. Komisja po rozpatrzeniu tego 
sprawozdania na posiedzeniu w dniu 23 stycznia 2020 roku wnosi: Wysoki Sejm przyjąć 
raczy sprawozdanie z druku nr 77”. Tu jest tak miło napisane. Może byśmy to zmienili.

Poseł Jakub Rutnicki (KO):
W starym stylu, panie przewodniczący.

Przewodniczący poseł Marek Matuszewski (PiS):
Dobrze. „Wysoki Sejm przyjąć raczy sprawozdanie z druku nr 77”. 
Proponuję  na sprawozdawcę  naszego  doświadczonego  pana  posła  Kazimierza 

Moskala, chyba że są jakieś inne głosy. 
Czy jest zgoda, panie pośle?

Poseł Kazimierz Moskal (PiS):
Wyrażam zgodę.

Przewodniczący poseł Marek Matuszewski (PiS):
Dziękuję uprzejmie. 
Przechodzimy do drugiego druku nr 78. Chciałbym odczytać: „Sprawozdanie Komisji 

Kultury Fizycznej, Sportu i Turystyki w sprawie przedstawionego przez ministra sportu 
i turystyki sprawozdania z realizacji przedsięwzięć Euro 2012 (styczeń–grudzień 2018 
roku), druk nr 78. Komisja po rozpatrzeniu tego sprawozdania na posiedzeniu w dniu 
23 stycznia 2020 roku wnosi: Wysoki Sejm przyjąć raczy sprawozdanie z druku nr 78”.
Proponuję na sprawozdawcę pana Dariusza Olszewskiego, chyba że są inne zgłosze-

nia. Czy są inne zgłoszenia? Nie ma. 
Czy pan przewodniczący wyraża zgodę?

Poseł Dariusz Olszewski (PiS):
Wyrażam zgodę.

Przewodniczący poseł Marek Matuszewski (PiS):
Dziękuję bardzo. W związku z tym, szanowna Komisjo, że mamy tylko ten jeden punkt, 
czy są jakieś pytania lub wolne wnioski? W tym momencie można je zgłosić. Nie ma. 
Nasza Komisja obraduje dość często, owocnie. Widzę, że pani minister często nas 

odwiedza. Wyczerpały się pytania do pani minister. Bardzo dziękujemy pani minister 
za obecność. Spowodowało to, że posłowie byli trochę bardziej zaspokojeni, jeśli chodzi 
o wiedzę, i dzięki temu posiedzenia są bardzo merytoryczne i spokojne. Bardzo się cie-
szymy. 
Dziękuję posłom oraz wszystkim gościom uczestniczącym w obradach. Zamykam 

posiedzenie Komisji.


